
INOMHUSLUFTSGRUPPENS AGENDA 
 
Tid: Fredag den 17.2.2023 kl:08:30 
Plats: Smedjan / Teams 
 
Deltagare:  Tina Nordman, bildningsdirektör, ordförande 

  Yvonne Carlberg, arbetarskyddschef, sekreterare  
  Anna Friberg, utrymmesförvaltningschef  
  Catharina Lindström, fastighetschef 
  Tony Lindqvist, VVS-ansvarig 
  Stefan Sarkanen, fastighetsbyggmästare 
  Timo Tenhunen, timmerman 
  Camilla Flinck, städchef  
  Henrik Lagerbohm, arbetarskyddsfullmäktig 
  Robert Holmström, förman, fastighetsservice   
  Katja Ristikartano, företagshälsovårdare/teams 
  Johanna Holmberg, hälsoinspektör  
  Katianna Kuula, direktör för hälsoövervakningen  
  
  
  
 
1. Mötet öppnas 

Ordförande Tina Nordman öppnade mötet och önskade alla välkomna. Till sekreterare 

valdes Catharina Lindström på grund av Yvonne Carlbergs ledighet. 

 
2. Förra mötets PM 

Inga kommentarer från förra mötets protokoll. 

 
3. KYK (tidigare ärende) 

Aktuellt: B-huset: unken luft, luktar avlopp och allergiska symtom. 

Två nya anmälningar har kommit gäller utrymmena 147, 108 och 114.  

Två nya vattenläckage i B-huset. En invid undervisningsköket, ett litet läckage. Det 

andra i ingången mot Ekenäsvägen på batterilinjen. Ny rördragning har gjorts. Utreds 

om läckagets torkning kan göras från källaren eller är man tvungen att pika upp plattan.  

 

4. Ekparkens skola (tidigare ärende) 
Ekparkens skola flyttar till N-husets andra våning, västra flygeln under sportlovet. Nya 
hyresgäster på kommande till Ekparkens tidigare utrymmen. Ärendet tas bort från 
listan. 
 

5. Kiilan koulu (tidigare ärende) 
Utredningen i bilagan.  

 

6. EHS (tidigare ärende) 



Möte med Maria Riska (EHS) 20.1.23. Genomgång av ” stadsdirektörens lista”. 

Direktören för hälsoövervakning, städchefen och fastighetschefen har besökt EHS 

31.1.2023 för att kolla antalet toaletter eftersom det bland annat kommit klagomål att 

inva toaletterna används som städförråd. Vid besöket kunde konstateras att antalet 

toaletter är på gränsen att räcka till. Städchefen meddelade att från ena inva toaletten 

tas städredskapen och materialet bort. Senare kom det fram att från skolans sida 

önskar att man inte tar inva toaletterna är i bruk för det har blivit gömställen för 

eleverna. Detta är ingen orsak varför de inte är i bruk. Kunde även konstateras att de 

flesta WC-dörrarnas låsning var söndrat. Unisex toaletter upplevs opopulära. Skolan får 

själv bestämma hur de önskar ha det. 

 

7. Västerbyskola (tidigare ärende)  
Realtidsmätning startas omgående. 

 

8. Inomhusluftstemperaturen. (tidigare ärende) 
Daghem med sommaröppet: Solglimten, 

Langansböle,Muksula,Skogsgläntan,Mäntykoto(Rasebo), 

Björkebo,Askers.Kiila,Pojo.Labyrinten(Karusellen) 

Kan sommaröppet ställena ännu krympas. Askers är enda byggnaden som har kylning. 

Anskaffning av luftvärmepumpar är på gångs. Första installationen sker i Båssaboda 

daghem.  

Luftvärmepumpar är endast en tillfällig lösning. Bör utredas hur ventilationssystemen 

kan förses med kylning. Detta är en kostnadsfråga. Installation av kylning i 

ventilationssystemet kostar ca. 50 000–60 000 €. 

 

9. Svartå skola (tidigare ärende) 
Info brev är uppgjort. Bildningsdirektören bör ännu ge sitt godkännande till infobrevet 

innan det skickas ut. 

 

10. Inomhusluftgruppens protokoll 
Aktuellt: Skickas åt enhetschefen. Tina meddelar att det är på slutrakan. Inte ännu klart. 

 

11. Österbo daghem, förskolan (tidigare ärende) 
Aktuellt: Värmen justerad i andra våningen. Många grejer som kan försvåra städning. 

Följes med. 

 

12. Hakarinteenkoulu.(tidigare ärende) 



Källarlukt i rum 136. I Freesis fortlöpande realtidsmätning kan man se att luftkvaliteten 

är bra (96%) då inomhusluftsgruppen kollade läget. Det finns även en luftrenare i 

rummet.  

VVS-ansvariga har varit i kontakt med rektorn och ska ännu diskutera med läraren.  

 

13.  Hagahemmet (tidigare ärende) 

Anmälan om dålig inomhusluft inkommit. Ventilationen nyss rengjord men maskinerna 

är gamla. Personalen har besökt företagshälsovården. Bör fås vetskap över vilka 

utrymmen det gäller. Allmänt konstaterande att bruksvattenrörena är  helt slut. 

Fastighetsbyggmästaren besöker Hagahemmet. 

 

14. A-huset/arkivet 
Diskussion i stadens LG om arkivet. Diskuterades livligt om att inomhusluften så skadlig 

att man måste ha ”måndräkter” på sig då man går in arkivet. Inomhusluftsgruppen 

måste ta ställning till detta och skriva ett infobrev/instruktioner till användarna. 

Nya arkivutrymmen kommer att inredas i L&M-huset. Inget nytt material får föras till A-

huset. En konditionsgranskning har gjort på huset 2021. I väggarna i källarutrymmet 

finns spår av mikrober vilket är typiskt i konstruktioner som finns under jorden. 

Rekommendation från arbetsskyddet är att skyddskläder bör användas. Det är upp till 

var och en hur man gör. Ett infobrev till sektorerna som har sitt material i A-huset bör 

skickas ut. Uppdrag åt utrymmesförvaltningen.  

 

15. Nya anmälningar: 
- Inomhusluften i R-huset på Ekåsens område.:  Symtom: konstant 

heshet/stämbanden inflammerade/torr hals/täppta bihålor/hosta/ värk och 

huvudvärk.  

Ventilationsmaskinen har varit i olag men är nu reparerad. Fastighetschefen och 

fastighetsskötaren besöker R-huset. 

 

- KSH rum 2 luktar gammalt arkiv Symtom. rösten blir hes och ostadig. 

Oklart varifrån lukten kommer. Ett besök kommer att göras. 

 

- EG rum 204, tung luft, unket. Symtom: huvudvärk, ögonen svider, näsan rinner och 

huden kliar.  

Ventilationen otillräcklig med tanke på personantalet. VVS-planeraren kontaktas för 

att utreda möjliga åtgärder för att få ventilationen bättre. En koldioxid mätning utförs. 

 



 

16.  Övrig 
Det har kommit förfrågning hur gå till väga för att bli av med uppstoppade djur. 

Sysselsättningsavdelningen kan kontaktas för att hämta dem. Rosk`n  Roll har specifika 

lådor för detta ändamål. De sköter även avhämtningen av djuren. Vissa av djuren är 

behandlade så att de klassificeras som problemavfall. 

Fortfarande påminna om att soffor och andra textiler inte ska hämtas hemifrån. 

 

17. Mötets avslutande. 
Ordföranden avslutade mötet 9:44 

  
              / Catharina Lindström 
 

 
 


